
Indfødsretsudvalget

Til: Udlændinge- og integrationsministeren

Dato: 15. marts 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

IFU alm. del

Spørgsmål 67
Hvad er ministerens holdning til, at en af de berørte personer, der omtales i IFU alm.
del - bilag 176 (folketingssamlingen 2019-20), kun har modtaget ét brev i sin e-Boks
i november 2019, hvor Udlændinge-og Integrationsministeriet informerer om, at vedkom-
mendes personoplysninger bliver behandlet, og at ministeriet i brevet anfører: ”Formål:
Behandling af din tidligere ansøgning om dansk statsborgerskab, herunder spørgsmålet
om evt. grundlag for frakendelse af det det danske statsborgerskab, Retsgrundlag: Lov-
bekendtgørelse nr. 1029 af 10.7.2018 og cirkulære 1779 af 14.9.2018”, og at borgeren
ved henvendelser bare får at vide, at "sagen er under behandling" uden mulighed for
nærmere at få at vide, hvad det drejer sig om, og hvad status på sagen er, og finder
ministeren det acceptabelt, at lade borgere stå i en uvished i en så potentielt indgriben-
de sag i over et år, særligt når denne person telefonisk har oplyst ministeriet om en
færdselsbøde og dermed ikke har fortiet noget, jf. at ministeriets hjemmeside oplyser om
undersøgelse om fortiet kriminalitet i gamle statsborgerskabssager fra 2014 til 2018?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Susan Kronborg (RV).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Susan.Kronborg@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Marie Krarup
formand
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